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1、 教学教育类

	
	（一）教学工作量奖
	
	

	序
	拟奖励项目/类别
	教学工作量
	完成人/主持人

	1
	大学英语类
	470
	徐小云

	2
	医学英语及研究生英语类
	334
	曹素贞

	3
	医工系类
	277
	刘燕

	4
	基础医学教授类
	135
	李朝红

	5
	基础医学教授类
	134
	李峰

	6
	基础医学副教授、高级讲师类
	384
	王波

	7
	基础医学副教授、高级讲师类
	248
	刘建中

	8
	基础医学中、初级类
	233
	姜美花

	9
	基础医学中、初级类
	183
	朱勋

	10
	基础医学中、初级类
	181
	崔宇

	
	（二）教材编写奖
	
	

	序
	拟奖励项目/类别
	级别
	完成人/主持人

	1
	《临床免疫学》人民卫生出版社 ISBN 978-7-117-14884-/R •  14885 
	国家级
	吴长有

	
	
	
	

	
	（三）课程建设奖
	
	

	序
	拟奖励项目/类别
	教学工作量/级别
	完成人/主持人

	1
	《基础医学课程导读》
	校级精品课程
	吴忠道

	2
	《生物化学与分子生物学》
	校级双语课程
	高国全

	
	（四）教学名师奖
	
	

	序
	拟奖励项目/类别
	教学工作量/级别
	完成人/主持人

	1
	广东省高等学校教学名师奖
	省级
	关永源

	
	（五）其他
	
	

	序
	拟奖励项目/类别
	教学工作量/级别
	完成人/主持人

	1
	八年制临床医学专业卓越医师人才培养模式创新实验区
	省级
	学院集体

	2
	广东省高等学校特色专业建设点——康复治疗学专业
	省级
	康复治疗学系

	3
	广东省高等学校特色专业建设点——医学检验学专业
	省级
	医学检验学系


2、 科研类

（一）科研基金奖
	序号
	项目名称
	批准部门
	类别
	申请者
	经费（万元）

	1
	Fig4基因对神经损伤修复的影响机制研究
	国家自然科学基金委员会
	海外及港澳学者合作研究基金
	李俊（曾园山）
	120

	2
	云南省少数民族G6PD缺陷症高发机理研究
	国家自然科学基金委员会
	云南省人民政府联合基金
	蒋玮莹
	200

	3
	b-Catenin 调节T细胞激活后凋亡的分子机制
	国家自然科学基金委员会
	面上项目
	黄朝峰
	60

	4
	结核特异性记忆CD4+T细胞表观遗传调控的研究
	国家自然科学基金委员会
	面上项目
	吴长有
	60

	5
	结核感染中IL-2的多态性机制及纳米免疫电传感特性研究
	国家自然科学基金委员会
	面上项目
	曾谷城
	60

	6
	脊髓小胶质细胞TLR4/CCL2信号通路在泰素诱导中枢敏感化和痛觉过敏中的作用
	国家自然科学基金委员会
	面上项目
	信文君
	70

	7
	小鼠视皮层不同片层发育可塑性特异性的研究
	国家自然科学基金委员会
	面上项目
	蒋斌
	60

	8
	广东省客家人G6PD缺陷等位基因正向选择的机制研究
	国家自然科学基金委员会
	面上项目
	蒋玮莹
	65

	9
	脊髓细胞特异性miRNAs调控损伤运动神经元凋亡的分子机制
	国家自然科学基金委员会
	面上项目
	周丽华
	50

	10
	Nestin在小鼠胚胎血管发育中的作用及其分子机制
	国家自然科学基金委员会
	面上项目
	项鹏
	65

	11
	海洋天然产物多样性评估及虚拟药物筛选模型研究
	国家自然科学基金委员会
	面上项目
	陈省平
	80

	12
	TLR2/4在MSC介导的炎症性肠病免疫调节中的作用
	国家自然科学基金委员会
	面上项目
	雷俊霞
	14

	13
	aipha-synuclein和tau蛋白体内相互作用机制的研究
	国家自然科学基金委员会
	面上项目
	林贤
	56

	14
	PKR在登革热病毒诱导干扰素合成过程中的调控作用与分子机制
	国家自然科学基金委员会
	面上项目
	张萍
	58

	15
	锥虫基因组范围内的未知CCCH型锌指蛋白的功能分析及参与转录后调控的作用机制
	国家自然科学基金委员会
	面上项目
	郭学敏
	58

	16
	肝吸虫幼虫鱼体内囊蚴形成的分子机制及干预研究
	国家自然科学基金委员会
	面上项目
	余新炳
	58

	17
	SH3BGRL在肿瘤发生和转移过程中的作用
	国家自然科学基金委员会
	面上项目
	王海河
	60

	18
	PEDF34抑制前列腺癌血管新生和诱导肿瘤细胞凋亡的双重作用及机制
	国家自然科学基金委员会
	面上项目
	高国全
	60

	19
	Ezrin蛋白在雌激素促乳腺癌细胞迁移和侵袭中的作用机制研究
	国家自然科学基金委员会
	面上项目
	王庭槐
	57

	20
	miR-155介导的角膜溃疡及其免疫病理损伤机制研究
	国家自然科学基金委员会
	面上项目
	李美玉
	55

	21
	中国人心脏钠离子通道病的病人特异性iPSCs来源心肌细胞的电生理学功能研究与SUNDS发病机制的新探索
	国家自然科学基金委员会
	面上项目
	成建定
	65

	22
	EndophilinⅡ和CLC-3容积调节氯通道在脑血管重构中的相互关联及药物的影响
	国家自然科学基金委员会
	面上项目
	关永源
	69

	23
	结核抗原CFP-10特异性CD+8T细胞表位鉴定及表型和功能研究
	国家自然科学基金委员会
	青年科学基金项目
	李丽
	23

	24
	αβ的表达对果蝇中枢胆碱能神经元突触可塑性的影响及机制研究
	国家自然科学基金委员会
	青年科学基金项目
	段晶晶
	21

	25
	NR2B-JRNK信号通路介导大鼠吗啡镇痛耐受的分子机制的研究
	国家自然科学基金委员会
	青年科学基金项目
	郭瑞鲜
	21

	26
	APOBEC3胞嘧啶脱氨酶家族成员拮抗微小RNA介导的蛋白翻译下调的分子机理
	国家自然科学基金委员会
	青年科学基金项目
	刘超
	22

	27
	华支睾吸虫厌氧代谢关键酶的功能研究
	国家自然科学基金委员会
	青年科学基金项目
	黄艳
	14

	28
	巢蛋白对非小蛋白肺癌细胞增殖的作用及相关调控机制的研究
	国家自然科学基金委员会
	青年科学基金项目
	王涛
	22

	29
	常染色体连锁STR基因座复合扩增体系的建立与应用基础研究
	国家自然科学基金委员会
	青年科学基金项目
	刘秋玲
	22

	30
	海洋源性靶向PI3K p85的抗肿瘤新型先导化合物的研究
	国家自然科学基金委员会
	青年科学基金项目
	朱勋
	23

	31
	电针与MSCs移植协同下调CSPGs促进受损伤脊髓轴突再生的机制研究
	国家自然科学基金委员会
	青年科学基金项目
	丁英
	24

	32
	Ghrelin信号介导的四逆汤抗心力衰竭作用的“君臣佐使”配伍机制研究
	国家自然科学基金委员会
	青年科学基金项目
	许志威
	22

	33
	帕金森病预警、早期诊断与干预的新策略研究
	科技部
	973计划
	黎明涛
	300

	34
	登革病毒吸附抑制及虫媒控制防治新策略研究
	教育部
	科学技术研究重大项目
	黎孟枫
	50

	35
	AXL酪氨酸激酶在Gleevec耐受发生机制中的作用及干预
	广东省教育厅
	广东省高等学校科技创新重点项目
	潘景轩
	50

	36
	蛋白质组学转化医学
	广东省教育厅
	广东普通高校重点实验室
	黎明涛
	120

	37
	尼美舒利、布洛芬、对乙醚氨基酚肝、肾毒性研究实验方案
	横向课题
	/
	陶亮
	80

	38
	重组（酵母）乙型肝炎疫苗3期临床细胞免疫功能评价研究合同
	横向课题
	/
	吴长有
	35

	39
	重组人血白蛋白结构功能评价
	横向课题
	/
	陶亮
	45

	40
	抗Alzheimer病新药“AD35”临床前药效学评价
	横向课题
	/
	陶亮
	53

	41
	丹参川弓嗪注射液药理学研究试验
	横向课题
	/
	朱邦豪
	63

	42
	AS1137产品功效验证动物实验
	横向课题
	/
	顾怀宇
	50

	43
	具有改善学习记忆功效中草药单体成分的筛选及中草药单体成分和活性肽改善学习记忆机理的研究
	横向课题
	/
	顾怀宇
	80

	44
	PEDF在糖尿病外周微血管损伤修复中的作用及机制
	广东省高教厅
	广东省高等学校高层次人才项目
	高国全
	50 

	45
	TREM-2抑制登革热免疫免疫病理损害的作用及其机制
	珠江学者
	/
	黄曦
	100 


（二）科技成果奖

	序号
	项目名称
	授奖部门
	等级

	1
	JNK/c-Jun和GSK-3作为帕金森病治疗新靶标的研究
	2011年度广东省科学技术奖励
	一等奖


（三）授权专利奖

	序
	专利名称
	成果/专利类别
	完成人/发明人

	1
	一种用于修复神经损伤的明胶海绵圆柱体支架的构建
	发明专利
	曾园山、曾 湘

	2
	一种荧光标记的X-STR基因座复合扩增系统及基应用
	发明专利
	吕德坚、刘秋玲、赵 虎

	3
	亲缘关系鉴定系统
	实用新型
	孙宏钰、李海霞、陆惠玲


（三）拟奖励的SCI、EI等收录论文清单

	序
	题目
	通讯作者
	期刊名称
	影响

因子

	1
	Neuroprotective effects of salvianolic acid B on secondary spinal cord damage
	邓宇斌
	Neural Regeneration Research
	0.18

	2
	Evaluation of cell tracking effects for transplanted mesenchymal stem cells with jetPEI/Gd-DTPA complexes in animal models of hemorrhagic spinal cord injury
	邓宇斌
	Brain Research
	2.623

	3
	Induction-dependent neural marker expression and electrophysiological characteristics of bone marrow mesenchymal stem cells that naturally express high levels of nestin
	邓宇斌
	Chinese Science Bulletin
	1.087

	4
	Plasmid-encapsulated polyethylene glycol-grafted polyethylenimine nanoparticles for gene delivery into rat mesenchymal stem cells
	邓宇斌
	International journal of nanomedicine
	4.976

	5
	Dendronized Chitosan Derivative as a Biocompatible Gene Delivery Carrier
	邓宇斌                    Liming Zhang
（共同通讯作者）
	Biomacromolecules
	5.327

	6
	Ginsenoside-Rg1 mediates microenvironment-dependent endothelial differentiation of human mesenchymal stem cells in vitro
	吴伟康
	Journal of Asian natural products research
	0.706

	7
	Ginsenoside Rb1 prevents homocysteine-induced endothelial dysfunction via PI3K/Akt activation and PKC inhibition
	吴伟康       谭红梅

（共同通讯作者）
	Biochemical Pharmacology
	4.889

	8
	Sudden unexplained nocturnal death syndrome in Southern China: an epidemiological survey and SCN5A gene screening
	成建定
	The American journal of forensic medicine and pathology
	0.646

	9
	SIRT1 and SIRT5 Activity Expression and Behavioral Responses to Calorie Restriction.
	李朝晖          Yucai Fu
（共同通讯作者）
	Journal of Cellular Biochemistry
	3.122

	10
	Chronic ingestion of alcohol modulates expression of ubiquiqin editing enzyme A20 in lung macrophages
	刘水平
	Multidisciplinary respiratory medicine
	0.037

	11
	Activation of caspase-3 and c-Jun NH2-terminal kinase signaling pathways involving heroin-induced neuronal apoptosis
	刘小山
	Neuroscience Letters
	2.055

	12
	Genetic data of nine non-CODIS STRs in Chinese Han population from Guangdong Province, Southern China
	吕德坚
	International journal of legal medicine
	2.939

	13
	Population genetics of 17 Y-STR loci in a large Chinese Han population from Zhejiang Province, Eastern China
	吕德坚
	Forensic Science International: Genetics
	2.877

	14
	Genetic polymorphisms of twelve X-chromosomal STR loci in Chinese Han population from Guangdong Province
	孙宏钰
	Forensic Science International: Genetics
	2.877

	15
	Development of the nine X-STR loci typing system and genetic analysis in three nationality populations from China
	赵虎
	International journal of legal medicine
	2.939

	16
	Genetic analysis of the 10 ChrX STRs loci in Chinese Han nationality from Guangdong Province.
	赵虎
	Molecular biology reports
	1.875

	17
	Tianeptine reverses stress-induced asymmetrical hippocampal volume and N-acetylaspartate loss in rats: An in vivo study
	赵虎                Yu-Guang Li
（共同通讯作者）
	Psychiatry research
	2.803

	18
	Retardation of neurobehavioral development and reelin down-regulation regulated by further DNA methylation in the hippocampus of the rat pups are associated with maternal deprivation
	赵虎         陈玉川

（共同通讯作者）
	Behavioural brain research
	3.393

	19
	Ligation of TLR2 and TLR4 on murine bone marrow-derived mesenchymal stem cellstriggers differential effects on their immunosuppressive activity
	项鹏             Zhang qi
（共同通讯作者）
	Cellular immunology
	2.575

	20
	Biocompatibility and osteogenesis of biomimetic Bioglass-Collagen-Phosphatidylserine composite scaffolds for bone tissue engineering.
	项鹏           Yingjun Wang
（共同通讯作者）
	Biomaterials
	7.883

	21
	Cloning and expression of 21.1-kDa tegumental protein of Clonorchis sinensis and human antibody response to it as a trematode-nematode pan-specific serodiagnosis antigen
	胡旭初
	Parasitology research
	1.812

	22
	Molecular cloning, expression, and characterization of cyclophilin A from Clonorchis sinensis
	胡旭初
	Parasitology research
	1.812

	23
	The protective effect of the recombinant 53-kDa protein of Trichinella spiralis on experimental colitis in mice
	胡旭初
	Digestive diseases and sciences
	2.06

	24
	Efficacy of combined treatment with albendazole and baicalein against eosinophilic meningitis induced by Angiostrongylus cantonensis in mice
	吴忠道
	Journal of helminthology
	1.544

	25
	Intranasal immunization with autolysin (LytA) in mice model induced protection against five prevalent Streptococcus pneumoniae serotypes in China
	吴忠道
	Immunologic research
	3.383

	26
	Large-scale prediction of long non-coding RNA functions in a coding-non-coding gene co-expression network
	吴忠道               Yi Zhao
（共同通讯作者）
	Nucleic acids research
	7.836

	27
	Identifying Schistosoma japonicum Excretory/Secretory Proteins and Their Interactions with Host Immune System
	吴忠道              Yi Zhao
（共同通讯作者）
	PLoS One
	4.411

	28
	Molecular cloning and characterization of a cathepsin B from Angiostrongylus cantonensis
	吴忠道              吕志跃

（共同通讯作者）
	Parasitology research
	1.812

	29
	Clonorchis sinensis enolase: identification and biochemical characterization of a glycolytic enzyme from excretory/secretory products
	余新炳
	Molecular and biochemical parasitology
	2.875

	30
	Molecular characterization of cathepsin B from Clonorchis sinensis excretory/secretory products and assessment of its potential for serodiagnosis of
clonorchiasis
	余新炳
	Parasites & vectors
	2.13

	31
	Molecular cloning and characterization of a novel ras-related protein (rap2) from Clonorchis
sinensis
	余新炳
	Parasitology research
	1.812

	32
	Molecular cloning, expression, and immunolocalization of the NAD(+)-dependent
glycerol 3-phosphate dehydrogenase (GPD) from Clonorchis sinensis
	余新炳
	Parasitology research
	1.812

	33
	Molecular identification of Clonorchis sinensis and discrimination with other opisthorchid liver fluke species using multiple Ligation-depended Probe Amplification (MLPA)
	余新炳
	Parasites & vectors
	2.13

	34
	Proteomic analysis of excretory secretory products from Clonorchis sinensis adult worms: molecular characterization and serological reactivity of a excretory-secretory antigen-fructose-1,6-bisphosphatase
	余新炳
	Parasitology research
	1.812

	35
	The draft genome of the carcinogenic human liver fluke Clonorchis sinensis
	余新炳
	Genome biology
	6.885

	36
	Epidemiological survey of Angiostrongylus cantonensis in the west-central region of Guangdong Province, China
	詹希美      Chen D
（共同通讯作者）
	Parasitology research
	1.812

	37
	Enzootic Angiostrongyliasis, Guangdong, China, 2008-2009
	詹希美
	Emerging infectious diseases
	6.859

	38
	Comparative brain stem lesions on MRI of acute disseminated encephalomyelitis, neuromyelitis optica, and multiple sclerosis.
	黄俊琪   Xueqiang Hu
（共同通讯作者）
	PLoS One
	4.411

	39
	Construction of the recellularized corneal stroma using porous acellular corneal scaffold.
	黄俊琪，Zhichong Wang
（共同通讯作者）
	Biomaterials
	7.883

	40
	Enhanced functional properties of corneal epithelial cells by coculture with embryonic stem cells via the integrin β1-FAK-PI3K/Akt pathway.
	黄俊琪，Zhichong Wang
（共同通讯作者）
	The international journal of biochemistry & cell biology

	4.956

	41
	Activation of Toll-like receptor 3 impairs the dengue virus serotype 2 replication through induction of IFN-βin cultured hepatoma cells.
	黄曦                   张萍

（共同通讯作者）
	PLoS One
	4.411

	42
	TREM-1 Ampliﬁes Corneal Inﬂammation after Pseudomonas aeruginosa Infection by Modulating Toll-Like Receptor Signaling and Th1/Th2-Type Immune Responses
	黄曦                  张萍

（共同通讯作者）
	Infection and immunity
	4.098

	43
	B lymphocytes that migrate to tuberculous pleural fluid via the SDF-1/CXCR4 axis actively respond to antigens specific for Mycobacterium tuberculosis.
	吴长有
	European journal of immunology
	4.942

	44
	Biological functions of Mycobacterium tuberculosis-specific CD4+  T cells were impaired by tuberculosis pleural fluid.
	吴长有
	Immunology letters
	2.511

	45
	ESAT-6- and CFP-10- Specific Th1, Th22 and Th17 cells in tuberculous pleurisy may contribute to the local immune response against mycobacterium tuberculosis infection.
	吴长有
	Scandinavian journal of immunology
	1.935

	46
	Human natural killer cells expressing the memory-associated marker CD45RO from tuberculous pleurisy respond more strongly and rapidly than CD45RO- natural killer cells following stimulation with interleukin-12
	吴长有
	Immunology
	3.302

	47
	Identification of M.tuberculosis-Specific Th1 Cells Expressing CD69 Generated in vivo in Pleural Fluid Cells from Patients with Tuberculous Pleurisy
	吴长有
	PLoS One
	4.411

	48
	Identification of Mycobacterium tuberculosis-specific Th1, Th17 and Th22 cells using the expression of CD40L in tuberculous pleurisy
	吴长有
	PLoS One
	4.411

	49
	IL-27 induces the differentiation if Tr1-like cells from human naïve CD4+ T cells via the phosphorylation of  STAT1 STAT3
	吴长有
	Immunology letters
	3.302

	50
	Interleukin-21 induces the differentiation of human Tc22 cells via phosphorylation of signal transducers and activators of transcription.
	吴长有
	Immunology
	3.302

	51
	Interleukin-21 maintains the expression of  CD16 on monocytes via the production of IL-10 by human naïve CD4+ T cells.
	吴长有
	Cellular immunology
	2.575

	52
	Mycobacterium tuberculosis CFP-10 protein-specific effector/memory CD4+ and CD8+  T cells in tubercular pleural fluid with biased usage of TCR Vβ chains.
	吴长有
	Infection and immunity
	4.098

	53
	Pleural fluid from tuberculous pleurisy inhibits the functions of T cells and the differentiation of Th 1 cells via immunosuppressive factors
	吴长有
	Cellular & molecular immunology
	2.026

	54
	The immune responses of central and effector memory BCG-specific CD4+ T cells in BCG-vaccinated PPD+ donors were modulated by Treg cells
	吴长有
	Immunobiology
	4.114

	55
	The immune responses of HLA-A*0201 restricted SARS-CoV S peptide-specific CD8+ T cells are augmented in varying degrees by CpG ODN, PolyI:C and R848.
	吴长有
	Vaccine
	3.572

	56
	Static Magnetic Field Modulates Rhythmic Activities of A Cluster of Large Local Interneurons in Drosophila Antennal Lobe
	顾怀宇
	Journal of neurophysiology
	3.114

	57
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